



**The following document is a translation of the original form below. Please note that the purpose of the English version is only to assist you with filling out the original form. Only the original form in German will be accepted for official use.**

## Additional data concerning your application for admission to a higher subject semester of a subject with limited admission

Please add this additional sheet to your application documents. You will receive your online applicant number (see below) at the end of your data input in the online system under: [www.uni-goettingen.de/online-bewerbung](http://www.uni-goettingen.de/online-bewerbung)

Surname, first name(s): \_\_\_\_\_

Date of birth: \_\_\_\_\_

Online applicant number:

--	--	--	--	--	--	--	--

Application for:

SuSe \_\_\_\_\_ WiSe \_\_\_\_\_ / \_\_\_\_\_

I herewith apply for admission to the \_\_\_\_\_ subject semester in the following degree programme \_\_\_\_\_.  
(for medicine, please specify preclinical / clinical subject semester)

### 1. Admission criteria for higher subject semesters

If the number of applications received exceeds that of the university places which have become vacant, a selection of candidates will be made in the following order - **please tick the relevant box and attach appropriate documentary evidence**:

1. Applicants, for whom a rejection of admission would constitute an **undue hardship** for reasons associated with their person,
2. Applicants who, in the **same degree programme**,
- 2.a have been admitted to the central allocation process for a full-time university place and are or have been enrolled for a part-time place at this university,
- 2.b are or have been enrolled at this university for a part-time place,
- 2.c are or have been enrolled at another German university, a university in another European Union member country or any other country signatory to the Agreement on the European Economic Area,
- 2.d are holders of German citizenship or a title equal to German citizenship under university admission laws and regulations and are or were enrolled at a foreign university not part of 2c,
- 2.e have been admitted to the first subject semester and are qualified for upgrading into a higher subject semester,
3. Applicants who give other reasons to support their application.

Within these six case groups, priorities are set according to the following social criteria:

1. Severely disabled applicants (please attach documentary evidence)
2. Applicants who have their main place of residence together with a spouse or children in the districts/municipalities surrounding the place of study (please submit an up-to-date registration card/household certificate)
3. Applicants with recognized special health problems or in special social or familial situations in which studying at a different location would lead to substantial disadvantages (please attach documentary evidence)
4. Applicants who have their main place of residence in the household of their parents in the districts/municipalities surrounding the place of study (please submit an up-to-date registration card/household certificate)
5. Applicants who have their main place of residence in Lower Saxony (please submit an up-to-date registration card)
6. Other applicants

**From applications of equal rank in the order of priority, the selection is made according to best average university entrance qualification grades, or finally by lot.**

Student and Academic Services • Registrar's Office • P. O. Box 3744 • 37027 Göttingen/Germany



**2. Were you already enrolled at a German or foreign university/university of applied sciences?**

no  yes (please complete the table)

From SuSe/WiSe X until the end of the SuSe/WiSe Y	Number of semesters	University	Subjects (underline main subject)

(for medicine, please specify preclinical / clinical subject semester)

Matriculation number for students already studying in Göttingen:

--	--	--	--	--	--	--	--	--	--

**3. Were you on leave of absence during the specified semesters?**

no  yes, during the following semesters: \_\_\_\_\_

**4. Have you completed/obtained in the subject for which this application is lodged an intermediate examination (Vordiplom), an interim certificate, a Bachelor's degree examination or a preliminary examination in Medicine/Dentistry? (submit uncertified copy)**

no  yes, at the following university: \_\_\_\_\_ Date: \_\_\_\_\_

passed       failed       definitely failed

**Important information:**

- Applicants for higher subject semesters in subjects with limited admission can be admitted only after university places have been vacated by exmatriculations. Experience has shown that applications for exmatriculation are normally lodged very late, so that the vacancies can often be filled only shortly before or after the start of the new semester. Consequently, the issue of the admission letters cannot be expected before the middle/end of March, or the middle/end of September.
- Prospective students must furnish documentary evidence that they have the necessary level of proficiency for studying in the higher semester.
- Accreditation of your examination prerequisites can be obtained from the examination office of Göttingen University (<http://www.uni-goettingen.de/de/46885.html>).
- Applicants for admission to a higher semester in Medicine/Dentistry are required to attach an additional special document: "Beiblatt ... Humanmedizin / Zahnmedizin" (<http://www.uni-goettingen.de/de/sh/1655.html>).

I herewith confirm in lieu of oath that my statements concerning periods of study and completed degrees are true and correct.

\_\_\_\_\_  
Date, Signature



## Zusatzangaben zum Bewerbungsantrag

### für ein zulassungsbeschränktes Studienfach in einem höheren Fachsemester

Bitte fügen Sie diesen Zusatzbogen Ihren Bewerbungsunterlagen bei. Die Online-Bewerbernummer (siehe unten) erhalten Sie am Ende Ihrer Dateneingabe im Online-System unter: [www.uni-goettingen.de/online-bewerbung](http://www.uni-goettingen.de/online-bewerbung)

Name, Vorname:

\_\_\_\_\_

Geburtstag:

\_\_\_\_\_

Online-Bewerbernummer:

--	--	--	--	--	--	--	--

Bewerbung zum:

SoSe \_\_\_\_\_ WiSe \_\_\_\_\_/\_\_\_\_\_

Ich bewerbe mich für das \_\_\_\_\_ Fachsemester für folgenden Studiengang \_\_\_\_\_.  
(bei Medizin bitte vorklinische / klinische Fachsemester angeben)

#### 1. Vergabekriterien für höhere Fachsemester

Wenn die Anzahl der Bewerbungen die der frei gewordenen Studienplätze übersteigt, wird unter den Bewerbungen eine Auswahl in folgender Reihenfolge durchgeführt - **bitte ankreuzen und geeignete Unterlagen beifügen**:

- 1. Bewerber/-innen, für die eine Ablehnung der Zulassung aus Gründen, die in ihrer Person liegen, eine **besondere Härte** bedeuten würde,
- 2. Bewerber/-innen, die im **gleichen Studiengang**
- 2.a im zentralen Vergabeverfahren für einen Vollstudienplatz zugelassen sind und bereits an dieser Hochschule für einen Teilplatz eingeschrieben sind oder waren,
- 2.b bereits an dieser Hochschule für einen Teilstudienplatz eingeschrieben sind oder waren,
- 2.c an einer anderen deutschen Hochschule, einer Hochschule eines anderen Mitgliedstaates der Europäischen Union oder eines anderen Vertragsstaates des Abkommens über den Europäischen Wirtschaftsraum eingeschrieben sind oder waren,
- 2.d mit deutscher Staatsangehörigkeit oder zulassungsrechtlich deutschen Staatsangehörigen gleichgestellt an einer ausländischen Hochschule, die nicht unter Buchstabe c fällt, eingeschrieben sind oder waren,
- 2.e für das erste Semester zugelassen worden sind und in ein höheres Semester eingestuft werden können,
- 3. Bewerber/-innen, die sonstige Gründe geltend machen.

**Die Bewerberinnen und Bewerber müssen nachweisen, dass sie über den für das Studium in dem höheren Semester erforderlichen Leistungsstand verfügen.**

Innerhalb der sieben Fallgruppen wird nach folgenden sozialen Kriterien unterschieden:

- 1. schwerbehinderte Bewerber/-innen (bitte Nachweise beifügen)
- 2. Bewerber/-innen, die ihre Hauptwohnung mit Ehepartner oder Kindern in den dem Standort zugeordneten Landkreisen/kreisfreien Städten haben (bitte eine aktuelle Melde-/Haushaltsbescheinigung einreichen)
- 3. Bewerber/-innen mit anerkannten gesundheitlichen, besonderen sozialen oder familiären Umständen, die bei Studienaufnahme an einem anderen Studienort zu erheblichen Nachteilen führen würden (bitte Nachweise beifügen)
- 4. Bewerber/-innen mit Hauptwohnung bei den Eltern in den dem Studienort zugeordneten Landkreisen/kreisfreien Städten (bitte eine aktuelle Melde-/Haushaltsbescheinigung einreichen)
- 5. Bewerber/-innen mit Hauptwohnung in Niedersachsen (bitte eine aktuelle Meldebescheinigung einreichen)
- 6. sonstige Bewerber/-innen

**Ranggleiche Bewerbungen werden nach besserer Durchschnittsnote des Abiturs, zuletzt durch Los entschieden.**



**2. Waren Sie bereits an einer deutschen oder ausländischen Hochschule/Fachhochschule eingeschrieben?**

nein  ja (bitte Tabelle ausfüllen)

von SoSe/WiSe X bis einschließlich SoSe/WiSe Y	Anzahl der Semester*	Hochschule / Land	Studienfächer

(\* bei Medizin bitte vorklinische / klinische Fachsemester eintragen)

Matrikelnummer für bereits in Göttingen Studierende:

--	--	--	--	--	--	--	--	--	--

**3. Waren Sie in den genannten Semestern beurlaubt?**

nein  ja, während folgender Semester: \_\_\_\_\_

**4. Haben Sie in dem von Ihnen beantragten Studienfach ein Vordiplom, ein Zwischenzeugnis, eine Bachelor-Prüfung oder eine Ärztliche/Zahnärztliche Vorprüfung abgelegt?** (einfache Kopie beifügen)

nein  ja, an folgender Hochschule: \_\_\_\_\_ Datum: \_\_\_\_\_

bestanden  nicht bestanden  endgültig nicht bestanden

**Wichtige Hinweise:**

- Bewerber/-innen für höhere Fachsemester zulassungsbeschränkter Studienfächer können dann zugelassen werden, wenn zuvor durch Exmatrikulationen Studienplätze frei geworden sind. Erfahrungsgemäß werden die Exmatrikulationsanträge erst sehr spät gestellt, so dass die Wiederbesetzung der frei gewordenen Plätze oft erst kurz vor oder nach Semesterbeginn vorgenommen werden kann. Mit dem Versand der Zulassungsbescheide ist somit erst Mitte/Ende März bzw. Mitte/Ende September zu rechnen.
- Studienbewerber/-innen müssen nachweisen, dass sie über den für das Studium in dem höheren Fachsemester erforderlichen Leistungsstand verfügen.
- Eine Anrechnung Ihrer Studienleistungen erhalten Sie beim hiesigen Prüfungsamt (<http://www.uni-goettingen.de/de/46885.html>).
- Bewerber/-innen für ein höheres Semester in Medizin/Zahnmedizin müssen zusätzlich noch eine besondere Anlage beifügen: „Beiblatt ... Humanmedizin / Zahnmedizin“ (<http://www.uni-goettingen.de/de/sh/1655.html>).

**Ich versichere an Eides statt, dass die Angaben zu den Studienzeiten und Studienabschlüssen der Wahrheit entsprechen.**

\_\_\_\_\_  
Datum, Unterschrift